
Дехто з них пам’ятає цю
станцію ще «живою», адже
доводилося брати участь у
монтажі її блоків. Як, нап-
риклад, інспектор з охорони
праці ЦК Атомпрофспілки
Микола Гладіч свого часу
облаштовував четвертий
енергоблок, працюючи у
«Воронежатомремонті». А у
вересні—жовтні 1986-го був
старшим вахти групи мон-
тажників, яка ліквідовувала
наслідки аварії. 

Доаварійну ЧАЕС пам’я-
тає і Роман Федчук, який
уже 16 років працює в енер-
горемонтному підрозділі на
дільниці відновлення та спе-
ціального оснащення. А до
цього майже 15 років трудив-
ся у «Южтеплоенергомон-
тажі», у субпідрядній органі-
зації, яка будувала і четвертий
енергоблок Чорнобильської
атомної. А ще раніше, у
1982-му, Роман Олександ-
рович влаштувався працю-
вати на цю електростанцію
відразу після служби в армії.
Запам’яталося йому краси-
ве місто Чорнобиль, розкіш-
ні села і чудова природа
навколо. У червні 86-го при-
їхав з колегами уже на лікві-
дацію наслідків аварії. «Ми
відсікали у транспортному
коридорі третій блок від чет-
вертого, де стався вибух, —
розповідає Роман Федчук.
— Стіни понівечені, поруч —
труба, що і зараз стирчить
над зруйнованим блоком. У
небезпечній зоні перебува-

ли по 8—10 хвилин, не біль-
ше, спецодяг міняли нам по
три—чотири рази на день. З
нашого ЮТЕМу у ліквідації
наслідків аварії на ЧАЕС
брали участь майже всі пра-
цівники, деякі по два-три
рази. Багатьох уже немає на
цьому світі. Я досі не знаю,
скільки берів тоді «набрав».
З дуже активної зони нас
переводили в інші місця на
станції...»
(Закінчення на 2-й стор.)

Заслухавши інформацію
представника Атомпроф-
спілки в Чорнобильській
об’єднаній організації проф-

спілки Тетеріна М.В. та го-
лови ППО ЧАЕС Орлова М.І.
про бездіяльність Міністер-
ства соціальної політики
України щодо вирішення
проблеми при оформленні
пільгових пенсій працівни-
кам підприємств, установ та
організацій зони відчужен-

ня, Президія Центрального
комітету профспілки поста-
новила підтримати вимоги
Чорнобильської об’єднаної
організації профспілки і про-
фкому ППО ЧАЕС до Кабінету
Міністрів України та Міністер-
ства соціальної політики Ук-
раїни щодо термінового при-

йняття постанови уряду
«Про затвердження Порядку
атестації робочих місць за
умовами праці працівників,
зайнятих повний робочий
день на підприємствах, в
установах і організаціях зо-
ни відчуження».

На засіданні також схва-
лено рішення про проведен-
ня 14 грудня 2012 року акції
протесту біля будівлі Кабі-
нету Міністрів України та Мі-
ністерства соціальної полі-
тики України і направлення
звернення до в.о. міністра
соціальної політики України
Тігіпка С.Л. з вимогою вста-
новлення відповідності обій-
маній посаді Головного дер-
жавного експерта по умовах
праці України Рябоконя С.І.

З метою подальшого
розвитку масової фізкультур-
но-оздоровчої та спортивної
роботи серед працівників
підприємств та організацій
галузі, на підставі постанови
Президії (№  П-28-7, від 23.
02.12 року) протягом 2012

року була проведена XX юві-
лейна Спартакіада фізкуль-
турних організацій Атомп-
рофспілки. Президія ЦК
Атомпрофспілки взяла до
відома доповідну записку
президії Центрального фіз-
культурно-спортивного клубу
«Атом України» «Про підсум-
ки проведення XX ювілейної
Спартакіади фізкультурних
організацій Атомпрофспілки
2012 року».

На засіданні відзначено
вагомий внесок господар-
ських керівників та голів
первинних профспілкових
організацій ВП ЗАЕС (гене-
ральний директор — Ти-
щенко В.О., голова ППО —
Захаров М.Ф.), ВП РАЕС (ге-
неральний директор — Пав-
лишин П.Я., голова ППО —
Мельник І.М.), ВП ЮУАЕС
(в.о. генерального директо-
ра — Кузнєцов В.І., голова
ППО — Лещотний В.І.), ВП
ХАЕС (генеральний дирек-
тор — Панащенко М.С.,
голова ППО — Гук М.В.), 
(Закінчення на 3-й стор.)
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У ПРЕЗИДІЇ ЦК ПРОФСПІЛКИ

14 ГРУДНЯ — ДЕНЬ ВШАНУВАННЯ УЧАСНИКІВ ЛІКВІДАЦІЇ 
НАСЛІДКІВ АВАРІЇ НА ЧОРНОБИЛЬСЬКІЙ АЕС 

У День ліквідатора — протестом по владіУ День ліквідатора — протестом по владі
Працівники зони відчуження планують акцію протестуПрацівники зони відчуження планують акцію протесту

Низку внутрішньоспіл-
кових питань було розгля-
нуто на черговому засідан-
ні Президії ЦК профспілки
що відбулося 6 грудня.

Згадаємо всіх, хто загинув, 
Життя до краплини віддав, 
Хто серцем своїм Батьківщину
Й родину свою захищав

Микола ГЛАДІЧ

Роман ФЕДЧУК

Володимир ФЕСЬКОВ

Василь САМУЛІК

Володимира Івановича Феськова, Василя Васильо-
вича Самуліка, Романа Олександровича Федчука та
Миколу Володимировича Гладіча (усі — на знімках)
об’єднує те, що не один десяток років віддали вони
Рівненській АЕС, успішно трудяться тут і донині. А ще
усі четверо мають статус учасників ліквідації наслідків
аварії на Чорнобильській АЕС, відпрацювавши у 1986
та 1987 роках по декілька вахт. 



Укладена Угода сприя-
тиме оптимізації процесу
зняття з експлуатації блоків
Чорнобильської АЕС та ви-
конанню завдань із завер-
шення перетворення об’єк-
та «Укриття» на екологічно
безпечну систему, що вине-
сені сьогодні за рамки Пла-
ну здійснення заходів, зок-

рема поводження з пали-
вовмісними матеріалами.

Укладання Угоди з Уря-
дом Королівства Норвегія
розширює рамки вказаної
діяльності за рахунок міжна-
родної технічної допомоги,
дає можливість сторонам
обмінюватись досвідом та
знаннями в галузі зняття з

експлуатації та ліквідації нас-
лідків запроектних аварій.

Чорнобильська АЕС пе-
ребуває сьогодні на завер-
шальному етапі свого життє-
вого циклу — зняття з експлуа-
тації, який триватиме до 2065
року. В умовах такої довготри-
валої роботи процес збере-
ження та передачі інформації
наступним поколінням спеціа-
лістів, які будуть працювати на
завершальних етапах зняття з
експлуатації, є особливо важ-
ливим завданням.

У його вирішенні ЧАЕС
покладає надії на наявний у
Норвегії досвід та напрацьо-

вані технології. Це дозволить
значно знизити трудовитра-
ти, дозові навантаження на
персонал, підвищити ефек-
тивність та безпеку демон-
тажних робіт, включаючи де-
монтаж об’єкта «Укриття» і
поводження з паливовмісни-
ми матеріалами.

Надання допомоги за
цією Угодою буде здійснюва-
тися на основі окремих про-
ектів, започаткованих сторо-
нами. Таких, наприклад, як
створення Центру «візуаліза-
ції зняття з експлуатації Чор-
нобильської АЕС». Цей центр
буде використовуватися для

планування, навчання та
впровадження процедур для
персоналу, органів влади та
громадськості. Центр зро-
бить свій внесок у виконання
потреб Чорнобильської АЕС з
підвищення безпеки персо-
налу та ефективніше вико-
ристання ресурсів. Більше
того, у персоналу буде мож-
ливість планувати і контро-
лювати дози радіації, а також
отримати візуалізацію радіа-
ційних сценаріїв при плану-
ванні та навчанні виконання
різних завдань.

Довідково: Норвегія сьо-
годні є вкладником Чорнобиль-

ського фонду «Укриття» та Ра-
хунку ядерної безпеки, із коштів
яких фінансується План здійс-
нення заходів на об’єкті «Ук-
риття», будівництво заводу із
переробки рідких радіоактив-
них відходів та сховища відп-
рацьованого ядерного палива
ЧАЕС. 

Співробітництво ЧАЕС та
Інституту енергетичних техноло-
гій (IFE) Норвегії — міжнародного
дослідницького фонду енерге-
тичних і ядерних технологій роз-
почалося у 2006 році. Воно було
спрямоване на моделювання та
імітації ситуацій на трьох непош-
коджених реакторах Чорнобиль-
ської АЕС і розробку Інститутом
IFE технології візуалізації.

Контрольний захід було
проведено на звернення
Пенсійного фонду України.
Згідно з його даними, на
1.01.2012 року загальне
число постраждалих від
Чорнобильської катастрофи
становило 866 тис. осіб. На
8.10.2012 року Держфінінс-
пекція України провела ревізії
в Пенсійному фонді України
та в 749 його територіальних
підрозділах. Охоплені конт-
ролем 98,3% (851 170 справ)
загальної кількості пенсійних
справ осіб, які постраждали
внаслідок Чорнобильської
катастрофи. Було встанов-
лено 1575 непідтверджень
статусу учасників ліквідації
аварії на ЧАЕС та потерпілих
внаслідок Чорнобильської
катастрофи.

Зокрема, за результата-
ми контрольних заходів в
управліннях Пенсійного фон-
ду Житомирської, Одеської,
Сумської, Запорізької, Дніп-
ропетровської, Харківської
областей та м. Києва вста-
новлено більш як 100 випад-
ків визначення статусу та
призначення виплати пенсії
на підставі довідок медико-
соціальних експертних комі-
сій (МСЕК), не зареєстрова-
них в облікових реєстрах
відповідної МСЕК, зареєст-
рованих на інших осіб або
виданих безпідставно. 

Виявлено 344 випад-
ки безпідставного надання
статусу постраждалих внас-
лідок Чорнобильської ка-
тастрофи громадянам, які
фактично перебували за
межами зони відчуження

або взагалі за межами Ук-
раїни. 

Практично в кожній об-
ласті виявлено випадки не-
відповідності документів,
наданих для встановлення
статусу та призначення пен-
сій, записам у трудових книж-
ках (особистих картках, на-
казах на відрядження і т.д.). 

Інформацію про виявле-
ні випадки невідповідності
статусу учасників ліквідації
аварії на ЧАЕС та потерпілих
внаслідок Чорнобильської
катастрофи спрямовано пра-
воохоронним органам, за
результатами розгляду яких
порушено 161 кримінальну
справу.

Матеріали про виявлені
факти невідповідності доку-
ментів, на підставі яких гро-
мадяни отримали статус пос-
траждалого від наслідків
аварії на Чорнобильській
АЕС, територіальні органи
Держфінінспекції України
направили до Комісії із спірних
питань визначення статусу
постраждалих від наслідків
аварії на ЧАЕС Міністерства
соціальної політики України
та комісій зі спірних питань
визначення статусу пост-
раждалих від наслідків аварії
на ЧАЕС при облдержадмі-
ністраціях для прийняття
відповідного рішення. Сьо-
годні за рішеннями комісії
507 особам скасовано ста-
тус постраждалих.

Представник Атомп-
рофспілки в Чорнобиль-
ській об’єднаній організа-
ції профспілки Микола Те-
терін:

Перевіряли і раніше, од-
нак, останнім часом таких
перевірок стало особливо
багато. Пояснюється це тим,
що почали судитися ліквідато-
ри за своє, їм належне, заслу-
жене. Тому це схоже на черго-
ву кампанію, утім, не першу і
не останню. Звичайно, є псев-
доліквідатори, які зробили со-
бі посвідчення за липовими
довідками. Я особисто знаю
таких людей. Вони навіть і в
Чорнобильській зоні ніколи
не були, просто зробили собі
фальшиві відрядження. Про-
те, треба сказати, що факти
шахрайства і зловживань в
Україні є скрізь, там де є піль-
ги, серед тих же, хто отри-
мує, наприклад, посвідчення
«Ветерана праці».

Псевдочорнобильців не
вперше «виловлюють». Відс-
лідковуванням фальшивих
ліквідаторів займалися зав-
жди достатньо прискіпливо.
Можливо, тому не один раз
чорнобильські посвідчення
перероблювалися. Спочатку

були радянського зразка.
Потім — українського. Потім
знову документи переєрест-
ровували. Тому те, що «ви-
ловив» Пенсійний фонд —
це вже залишки.

Однак галасу навколо
цього робиться багато. Це,
звичайно, позначається на
ставленні до чорнобильців
взагалі: вони — «багаті і
хитрі хлопці», яких держава
утримує, «сидять на нашій
шиї». Власне, і мені доводи-
лося бути у такій ситуації.
Коли переоформлював пен-
сію, у черзі довелося почути,
як чорнобильців ненави-
дять: «дармоїди, у людей
квартири позабирали».
Вочевидь, злидні, негатив у
суспільстві у цілому накла-
дається, як бачимо, і на тих,
хто поклав на ліквідації
наслідків Чорнобильської
аварії своє здоров’я і життя,
кого свого часу вважали
«рятівниками держави». 

Прес-центр
Атомпрофспілки

В целом 2012 год проф-
лидер характеризует как бо-
лее или менее удачный, «без
особых «кризисных» явле-
ний. Вот только очень быст-
ро увеличивается количе-
ство членов профсоюза,
нуждающихся в дорого-
стоящих операциях на серд-
це, на суставах… «Раньше в
таких случаях мы могли об-
ратиться за помощью на
ЧАЭС, но сегодня станция
уже бюджетное госпред-
приятие и, к большому со-
жалению, ничем не может
нас поддержать. Но зато
никогда не забывает нас
Атомпрофсоюз в лице пер-
вичной профорганизации

ГП НАЭК «Энергоатом» и ее
председателя Лыча Алек-
сея Васильевича, который
на все наши обращения
реагирует положительно. В
свое время это по его ини-
циативе была создана наша
профорганизация и от нас
всех выражаю ему сегодня
большое спасибо — и за
предоставление путевок,
материальной помощи лю-
дям, решение финансовых
проблем… С надеждой на
такую заботу со стороны
профкома и НАЭК в целом
мы смотрим в 2013 год. 

Что касается местной
власти, в частности, город-
ского головы Удовиченко

Владимира Петровича, то
наше ветеранское сообще-
ство у них на первом плане
— участвуем во всех госу-
дарственных и профессио-
нальных праздниках, орга-
низованных горисполкомом
встречах и круглых столах с
жителями города, получа-
ем награды, даже обласно-
го уровня. В этом году от
городского головы удос-
тоились отличий более 80
членов профсоюза. 

Во многом, можно ска-
зать, немаловажном, мы
полагаемся на себя. На
собранные профсоюзные
взносы (а это 1% от прожи-

точного минимума, прини-
маем один раз за весь год,
в 2012-м на человека выш-
ло где-то 100 грн.) мы
посещаем лежачих боль-
ных в стационаре (в этом
году проведали уже 580
человек, приносили им про-
довольственные наборы
стоимостью в пределах 40
грн.).

Поздравляем своих соп-
рофсоюзников с юбилеями
(в год выходит 200 с лиш-
ним человек), начиная с 50
лет, есть у нас и 90-летние
члены профсоюза. Нем-
ножко средств идет на хоз-
нужды и ритуальную по-
мощь. А в целом «поле»
деятельности организации
— это весь город, ее проф-
ком — особое место, куда
запросто может обратиться
член профсоюза со своей
бедой, проблемой и получить
консультации или действен-
ную помощь, или просто при-
ходят люди пообщаться, что
также очень важно в проф-
союзной работе…»

В канун Дня ликвидато-
ра Лидия Владимировна
пожелала всем, кто прошел
испытание Чернобылем,
крепкого здоровья и опти-
мизма. Будем жить! — при-
звала она всех своих поб-
ратимов.

Николай ВАРЧИН
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Згадаємо всіх, хто загинув, 
Життя до краплини віддав, 
Хто серцем своїм Батьківщину
Й родину свою захищав

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Слюсар-ремонтник цеху
з ремонту тепломеханіч-
ного устаткування ЕРП, го-
лова цехкому Володимир
Феськов розповів, що в ніч
вибуху на ЧАЕС повертався
з вахти на цій станції додо-
му, він тоді працював у
«Енергоспецбуді» монтаж-
ником-бетонником, будува-
ли градирні. «Наступного
дня, зайшовши у Кузнецов-
ську до магазину, здивував-
ся, коли зустрів товаришів,
які змінили нас на вахті на
ЧАЕС, вони й розповіли про
те, що сталося на станції,
через що вони так швидко
повернулися додому. У на-
шому місті ще ніхто нічого не
знав, лише через три дні
почала з’являтися інформа-
ція у ЗМІ, — каже Володи-
мир Іванович. — А першого
травня перші бригади поїха-
ли на ліквідацію наслідків
аварії. В основному це були
монтажники з ЮТЕМа. Я пот-
рапив на ЧАЕС у серпні 1987
року, дві вахти був там, на
той час працював уже в

«Курськенергоремонті». У
нас на дільниці з 87 людей —
67 ліквідаторів. З 1987 по
1996 роки я ще разів десять
був на Чорнобильській АЕС у
відрядженнях, по два рази
на рік доводилося приїжд-
жати туди».

Дві вахти відпрацював у
1988 році на зруйнованій
ЧАЕС і електрослюсар най-
вищого, VII розряду, цеху з
ремонту електротехнічного
устаткування ЕРП Василь
Самулік. Був там на ремонті
генераторів, вимикачів. Зга-
дує тих, з ким довелося тоді
працювати, на жаль, багато
з них уже пішли з життя, по-
мерли від онкології.

«Ще за Союзу якось звер-
тали увагу на нас, а зараз ми
нікому не потрібні, — підсу-
мовує розмову Володимир
Феськов. — Навіть премій
ніяких не дають. Останній
раз виділяли учасникам ЛНА
на ЧАЕС по 150 грн., коли
директором РАЕС Микола
Фрідман був. Але ми знахо-
димо можливість пом’янути
своїх товаришів...»

Людмила ГАП’ЮК

«БУДЕМ ЖИТЬ!»
призвала председатель профкома всех
своих побратимов-чернобыльцев

Лидию Владимировну Климову, бессменного пред-
седателя профсоюзной организации неработающих
пенсионеров Чернобыльской АЭС, что существует в
Славутиче вот уже двадцать лет, знают далеко за
пределами города. Профорганизация сегодня объе-
диняет 1105 человек, численность ее в последние го-
ды стабильная — приходят новые люди, отработав-
шие свое время на ЧАЭС, взамен ушедших в мир иной
членов профсоюза.

Бывшая припятчанка, почетный гражданин Сла-
вутича Лидия Владимировна накануне Дня ликвида-
тора вся в хлопотах, необходимо провести немало
мероприятий по чествованию сопрофсоюзников-лик-
видаторов.

Статус постраждалих: знову йде ліквідація…
Фахівці Держфінінспекції України провели ревізії в

Пенсійному фонді України та його територіальних під-
розділах на предмет підтвердження статусу та обґрун-
тованості видачі документів, що є підставою для при-
значення пенсії, допомог і компенсацій особам, які
постраждали внаслідок Чорнобильської катастрофи.
Під час ревізій було виявлено псевдочорнобильців. 507
особам скасовано статус постраждалих.

На знімку: майданчик об’єкта «Укриття» Чорнобильської АЕС. 24

листопада тут було виконано перший підйом східної частини арки

вагою 5300 тонн на 22 м, що є черговим досягненням у будівництві

нового безпечного конфайнмента.

Підписано Міжурядову угоду про співпрацю між Норвегією та Україною
30 листопада 2012 року в Осло підписано Міжу-

рядову угоду про співпрацю між Норвегією та Україною
у сфері ядерної та радіаційної безпеки, зняття з екс-
плуатації Чорнобильської АЕС та перетворення об’єкта
«Укриття» на екологічно безпечну систему.

Угоду підписали заступник міністра МНС України
Володимир Сиротін і міністр закордонних справ Нор-
вегії Еспен Барт Ейде.

«Крайне встревожены 
антиядерным законопроектом…»

Мы, атомщики СССР, члены МООИЧ «Проминь 5—2»
те, кто стоял у самых истоков создания атомной энерге-
тики в мире. Те, кто создавал и эксплуатировал первые
атомные объекты, во имя безопасности и процветания
нашей страны. Те, кто 26 апреля 1986 года доказал
всему миру свою любовь и преданность Украине.
Сегодня мы крайне встревожены непродуманными,
явно шкурными интересами отдельных «политиков» при
создании и разработке проекта закона №  10571 от
06.06.2012 года. Поддерживаем двумя руками обраще-
ние Председателя Атомпрофсоюза Украины (см. «АУ» 
№   46—48, 2012 г. — Прим. ред.). В. А. Матова к Пре-
зиденту Украины и первым лицам государства и обе-
щаем со своей стороны, что обратимся за поддержкой
в решении данного вопроса ко всем своим зарубеж-
ным чернобыльцам-побратимам по местам их прожи-
вания, где работают представительства нашей Ор-
ганизации (Россия, Германия, Голландия, Литва,
Испания).

ЗЕЛЕНЦОВ А.Н., 
председатель международной 

общественной организации инвалидов 
Чернобыля «Проминь 5—2»

г. Киев

ЄБРР дасть гроші на
завершення «Укриття»

Перший віце-прем’єр-міністр України Валерій Хорош-
ковський підписав Угоду про внесення змін до Грантової
угоди між Урядом України, державним спеціалізованим під-
приємством «Чорнобильська АЕС» і Європейським банком
реконструкції та розвитку. 

Як повідомляє прес-служба першого віце-прем’єр-
міністра України, підписання відбулося 4 грудня, а відповід-
не рішення було прийнято урядом 14 листопада поточного
року. Банк надасть Україні додатковий грант у сумі 190 млн.
євро для завершення проектів будівництва нового безпеч-
ного конфайнмента об’єкта «Укриття» та сховища відпра-
цьованого ядерного палива на майданчику Чорнобильської
АЕС. Цей внесок стане останнім для збору необхідних 740
млн. євро, з яких 550 млн. євро було залучено за результа-
тами міжнародної Донорської конференції 19 квітня 2011
року у Києві.

«Підписання зазначеної Угоди — це наслідок спільних
зусиль українського Уряду, ЄБРР і світової спільноти, спря-
мованих на перетворення об’єкта «Укриття» на екологічно
безпечну систему. Її практична реалізація сприятиме також
вирішенню економічних і соціальних питань, пов’язаних з
виведенням з експлуатації Чорнобильської АЕС», — зазна-
чив під час підписання Валерій Хорошковський.

Прес-центр Атомпрофспілки



(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

ДСП ЧАЕС (генеральний ди-
ректор Грамоткін І.І., голова
ППО Орлов М.І.), ВП АРС
(генеральний директор —
Лісніченко В.А., голова ППО —
Лавріченко І.І.), ВП АЕМ (гене-
ральний директор — Рогож-
ніков О.М., голова ППО — По-
ліхранов В.П.), ДП «СхідГЗК»
(генеральний директор —
Сорокін О.Г., голова СООП —
Філіппов Б.М.) у проведенні
масових стартів Спартакіади в
трудових колективах, а також
у забезпеченні фінансування
та участі збірних команд під-
приємств і організацій у фіна-
льних змаганнях Спартакіади. 

Відзначено плідну роботу
ДП НАЕК «Енергоатом» (в.о.
президента Компанії — Кім
В.В., голова ППО — Лич О.В.)
з питань розвитку масової
фізичної культури і спорту
серед працюючих та членів
їхніх сімей.

Згідно з положенням за
підсумками XX ювілейної
Спартакіади фізкультурні
організації Атомпрофспілки
вирішено нагородити.

Перша група: за перше
місце — фізкультурну орга-

нізацію ППО ВП «Запорізька
АЕС» (керівник фізкультур-
ної організації — Діброва В.М.)
— пам’ятним призом ЦК
Атомпрофспілки, дипломом
першого ступеня та грошо-
вою премією, в розмірі 10,0
тис. грн.; за друге місце —
фізкультурну організацію
ППО ВП «Хмельницька АЕС»
(керівник ФО — Балаян С.А.)
— пам’ятним призом ЦК
Атомпрофспілки, дипломом
другого ступеня та гро-
шовою премією, в розмірі 
8,0 тис. грн.; за третє місце 
— фізкультурну організацію
ППО ВП «Южно-Українська
АЕС» (керівник ФО — Сте-
панцов О.І.) — пам’ятним
призом ЦК Атомпрофспілки,
дипломом третього ступеня
та грошовою премією, в роз-
мірі 6,0 тис. грн.

Друга група: за перше
місце — фізкультурну орга-
нізацію ППО ДСП «Чорно-
бильська АЕС» (керівник ФО
— Ковальов В.В.) — пам’ят-
ним призом ЦК Атомпроф-
спілки, дипломом першого
ступеня та грошовою премі-
єю в розмірі 4,0 тис. грн.; за
друге місце — фізкультурну
організацію ЧООП (керівник

ФО — Шилько В.М.) — пам’ят-
ним призом, дипломом друго-
го ступеня та грошовою премі-
єю, в розмірі 2,0 тис. грн.; за
третє місце — фізкультурну
організацію ВП «Атоменер-
гомаш» — пам’ятним призом,
дипломом третього ступеня та
грошовою премією, в розмірі
1,0 тис. грн.

Згідно з положенням про
проведення Спартакіади на-
городити пам’ятними приза-
ми ЦК профспілки та грошо-
вими преміями, в розмірі по
3,0 тис. грн. кожну — фіз-
культурні організації ППО ВП
«Рівненська АЕС» та Східної
ООП, які брали участь у всіх
видах спорту, що входили
до програми Спартакіади.

З усіх обговорених на
засіданні Президії ЦК проф-
спілки питань прийнято від-
повідні рішення.

Роза Паванеллі є керів-
ником Федерації державних
службовців Італії і Віце-пре-
зидентом Інтернаціоналу
громадського обслугову-
вання від Європейського
регіону. Вона зазначила, що
на посаді керівника PSI
докладатиме зусиль, пере-
дусім, для більшої організо-
ваності і солідарності член-
ських профспілок у боротьбі
за справедливе суспільство.
Продовжуватиме інші нап-
рями діяльності Інтернаціо-
налу громадського обслуго-
вування, що ґрунтуються на
захисті прав усіх людей за
рівні можливості незалежно
від статі, сімейного стану,
етнічного походження, на-
ціональної приналежності,
сексуальної орієнтації, віку,
релігії. І проводитиме цю
боротьбу на робочих місцях,
у профспілках і у більш ши-
рокому контексті — політич-
ному, соціальному, економіч-
ному та культурному. Роза
Паванелі зазначила, що док-

ладатиме зусиль для підви-
щення ролі у профспілках
жінок, які становлять 2/3
членів PSI.

Особливу увагу приділя-
лося на Конгресі обговоренню
можливих напрямів боротьби
з економічною нерівністю у
суспільстві. Останнім часом

дедалі більше поглиблюєть-
ся нерівність у доходах гро-
мадян, що зумовлено фінан-
сово-економічною кризою,
а також нерівним оподатку-
ванням. Найбагатша частка
людей планети (а це 1 відсо-
ток) уникає оподаткування,
виводячи свої фінанси в так
звані офшори. Профспілки
мають вплинути на між-
народні установи, такі як
Всесвітній банк реконструк-
ції та розвитку, Міжнарод-
ний валютний фонд, для
введення справедливого
оподаткування. Інтернаціо-
нал громадського обслугову-
вання закликав свої членські
організації, аби ті долучили-
ся до кампанії за справедли-
ве оподаткування, зокрема
введення податку на фінан-
сові трансакції, відомого як
податок «Робін Гуда». 

Гроші зазвичай закінчують-
ся, коли вони найбільше пот-
рібні і взяти їх нема де. Квар-
тирний ремонт, весілля чи
новорічні подарунки — та чи
мало які клопоти несподівано
з’являються? І що робити?

Проте, сьогодні саме Вам
поталанило більше, ніж іншим.
Тому що Ви працюєте на під-
приємстві, що належить до
атомної енергетики та промис-
ловості України. Не секрет, що
у великих підприємств часто
формуються теплі відносини з
банками. Особливо з тими,
котрі самі є потужними фінан-
совими структурами. Але такі
особливі відносини можуть
бути корисними і для співробіт-
ника самого підприємства. 

Візьмемо, наприклад, один
із найбільших на пострадян-
ському просторі банк — ВТБ.
Завдяки його співробітництву
з вітчизняними АЕС, наші пра-
цівники тепер можуть отрима-
ти додаткову знижку в розмірі
5%. Була б це знижка на будь-
який товар — також приємна
дрібничка. Але тут йдеться про
кредитні відсотки, що вже й
зовсім не дріб’язок.

Так, сьогодні не варто по-
боюватися позичати гроші у
банку. Звичайно, не у кожного
— говоримо про того, кого
знаємо, і кому довіряємо. Тим
більше, у ВТБ Банку розробле-
на спеціальна програма кре-
дитування наших працівників.
Ось про неї і розкажемо де-
тальніше.

У кредитів (їх називають
споживчими) є кілька особли-
востей. По-перше, не треба

банку пояснювати, на що бу-
дуть витрачатися кошти. По-
друге, банк не вимагає застави.
По-третє, гроші можна одержа-
ти готівкою чи в безготівковій
формі. Кредит видається на
картку, але якщо потрібна саме
готівка, то її можна зняти через
банкомат без комісії.

Як це не дивно, але для
того, щоб отримати кредит у
ВТБ, в банк можна одразу і не
йти — він сам може зайти до
Вас. Не треба ні у кого на під-
приємстві просити дозволу чи
відпрошуватися з роботи —
просто зателефонуйте банків-
ським співробітникам, які від-
повідають за роботу з праців-
никами Вашої АЕС (зазначені
наприкінці статті). Вони готові
зустрітися з Вами там і тоді, де
Вам зручно. Саме вони все
розкажуть і покажуть, допомо-
жуть заповнити необхідні па-
пери.

Тепер, напевне, головне
питання — на яку суму Ви
можете розраховувати? Тут
все залежить від Ваших пот-
реб. Кредит на суму до 50
тисяч гривень на строк до 3
років (в банку його називають
«Перший крок»), можна одер-
жати, маючи підтверджений
дохід від 1 тисячі гривень на
місяць. Якщо ж дохід переви-
щує 8 тисяч гривень, то сума
кредиту може збільшитися до
250 тисяч, а строк кредитуван-
ня до 5 років («Великі можли-
вості»). При цьому банк розгля-
дає як дохід не тільки офіційну
зарплату, а й інші, додаткові
прибутки. Наприклад, можна
показати депозитний договір

чи договір здачі в оренду квар-
тири. Якщо ж Ви отримуєте
надходження від соціальних
фондів — вони також можуть
бути зараховані при розрахун-
ку доходів банком.

Як правило, для людини
дуже важливою є сама сума кре-
диту, яку вона одержує, як то

кажуть, «в руки». Тому ВТБ від-
мовився від єдиноразової комісії
за видачу кредиту. Щомісячна ж
комісія досить низька і становить
для кредиту «Перший крок»
1,69%, для «Великих можливос-
тей» — 1,39%.

Тепер про ризики. В на-
шому житті може трапитися 
все, що завгодно, і сьогодні
складно прогнозувати свій
дохід. Раптом щось станеть-
ся, а тут ще й кредит — що
робити? Просто застрахува-
тися від цього! І тут ВТБ теж
допомагає. Не треба їхати до

страхової компанії, немає
потреби витрачати час чи
гроші на зайве оформлення,
банк вирахує вартість стра-
ховки з кредиту. Важлива
обставина — процентна став-
ка за застрахованим креди-

том може бути знижена на
10%.

Про знижку на кредитну
ставку у розмірі 5% уже згаду-
валось. Але це ще не все.
Існують ще різні карткові паке-
ти. Детальніше про них може
розказати Ваш представник
банку. Але якщо коротко, то
варто згадати про найбільш
доступний з них (119 гривень
за два роки) — пакет «Доб-
робут», який створений на базі
картки рівня «Classic». Офор-
мивши пакет, Ви отримуєте дві
картки та право на знижку за
споживчим кредитом на 2%.
Власники інших карткових
пакетів («Престиж», «Приві-
лей») також можуть розрахову-
вати на знижку в 2%.

Підкреслимо, що у ВТБ всі
знижки додаються. Таким чи-
ном, загальний розмір знижки
за кредитною ставкою може
становити 17%. Тож залиша-
ється відзначити, що пропози-
ція дійсна до кінця зими.

ПАТ «ВТБ БАНК»
Ліцензія НБУ №  79 від 05.10.2011.
Всі види банківських послуг.
www.vtb.com.ua

Представники ВТБ Банка:
Запорізька АЕС: (061) 228-77-27, 
Дар’я — (096) 799-54-53,
Ірина — (050) 961-60-26
Південноукраїнська АЕС: 
(0512) 58-96-73, 
Ольга — (095) 288-13-74,
Ольга — (050) 383-98-26
Рівненська АЕС: (0362) 64-98-65, 
Максим — (066) 652-78-55,
Роман — (096) 935-90-55
Хмельницька АЕС: 
(0382) 78-47-03, 
Роман, Дмитро — (067) 384-26-63
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ПРОФСПІЛКА — ЗА СПРАВЕДЛИВЕ СУСПІЛЬСТВО

РЕКЛАМА

ПІЛЬГОВІ КРЕДИТИ ГОТІВКОЮ
Як репутація підприємства допомагає його працівникам

Головний офіс ПАТ «ВТБ БАНК», м. Київ

«В інтересах людей»
Під таким гаслом 27—30 листопада у

Дурбані (ЮАР) відбувся 29-й Всесвітній
конгрес Інтернаціоналу громадського
обслуговування (PSI), участь у якому взяли
лідери членських організацій, у тому числі
і представники Атомпрофспілки України.
Інтер-націонал громадського обслугову-
вання представляє інтереси 20 мільйонів
працівників громадського обслуговування

зі 150 країн світу. Основними питаннями
на порядку денному Конгресу стали обго-
ворення викликів, з якими профорганізації
зіткнулися протягом останніх п’яти років, і
відповіді на них, визначення Програми дій
Глобальної федерації профспілок на нас-
тупне п’ятиріччя, а також вибір нового
керівника PSI. Ним стала представник іта-
лійських профспілок Роза Паванеллі.

У ПРЕЗИДІЇ ЦК ПРОФСПІЛКИ

У День ліквідатора —У День ліквідатора —
протестом по владіпротестом по владі
Працівники зони відчуження планують акцію протестуПрацівники зони відчуження планують акцію протесту



Александр Гаврилович
родился в Петровском рай-
оне, на Кировоградщине.
Начал трудиться уже в под-
ростковом возрасте: с са-
мого утра до позднего вечера
тяжело работал — обрабаты-
вали с сестрой 14 десятин
земли, ухаживали за домаш-
ними животными. Первое
рабочее место обрел в Кри-
ворожском рудоуправлении
им. Ленина на строитель-
стве шахты им. С.Орджо-
никидзе. Мирное течение
жизни прервала Великая
Отечественная война, на
фронтах которой с честью
сражался наш уважаемый
долгожитель. После второго
ранения А.Г.Исаку ампути-
ровали голень ноги (опера-
ция проводилась прямо в
полевых условиях, в палат-
ке), пришлось девять меся-
цев провести в госпиталях
на лечении. Параллельно с
лечением прошел обучение
на курсах бухгалтерского
учета. В послевоенное время
жил в России. Когда волею
судьбы оказался в поселке
Желтая Река, то трудовую
деятельность начал в отделе
капитального строительства
Желтореченского рудоуп-
равления п/я №    28. Было это
как раз на заре рождения
комбината — в 1951 году. За

20 лет работы на ВостГОКе
Александр Гаврилович дос-
лужился до должности на-
чальника бюро по учету 
производства бухгалтерии
предприятия и ушел на зас-
луженный отдых.

21 ноября представите-
ли совета ветеранов управ-
ления комбината во главе с
Николаем Федоровичем Кур-
киным отправились в гости к
имениннику. Праздничный
торт, цветы, теплые слова
поздравления… Товарищи
помогают долгожителю прео-
долеть путь из одной комнаты
в другую, накрывается празд-
ничный стол. Александр Гав-
рилович был очень тронут
вниманием и не хотел быстро
отпускать гостей (очень лю-
бит общение).

Все присутствующие от-
метили, что в свои 103 года
он замечательно выглядит,
хорошо видит и слышит.
Наш уважаемый долгожи-
тель просто не может не
вызывать восхищение: спо-
койный, улыбчивый, прият-
ный собеседник. В свой
день рождения он с удо-
вольствием общался с гос-
тями и даже (чего уж тут
скрывать) выпил рюмочку
водки по случаю праздника!

«Отец очень любит чи-
тать, — рассказывает дочь

именинника Людмила Алек-
сандровна Лазько. — Ежед-
невно, часов по пять, он
занят чтением газет. Всегда
старался помочь в домаш-
них делах, по мере возмож-
ности. Даже сейчас он с
удовольствием шинкует ка-
пусту по моей просьбе. Ин-
тересуется политикой, при-
нимал участие в выборах,
правда голосовал на дому,
так как на улицу с января не
выходит». «Да, это послед-
нее ранение повредило здо-
ровью, — делится Алек-
сандр Гаврилович своей
неприятностью. — В январе
упал и получил перелом

бедра. А так бы еще ходил
гулять».

По мнению именинника,
секрет его долгожительства
— наследственность и образ
жизни: правильное питание,
отсутствие тяги к алкоголю и
физическая активность. Люд-
мила Александровна вспоми-
нает, что отец с матерью
жили в любви и согласии, в
доме никогда не было слыш-
но ругани и криков. Правда,
мать расстраивалась, когда
отец возвращался с работы в
десять часов вечера (а жили
тогда в частном секторе на
ул. Набережной). Но такой уж
был характер у Александра
Гавриловича: всех подчинен-
ных отпустит по домам, а сам
сидит допоздна, если есть
сложная работа. Недаром
коллеги называли его «отец»
и долгие годы поддерживали
теплые отношения с А.Г.
Исаком.

Администрация и проф-
ком, совет ветеранов ГП
«ВостГОК» и управления
комбината, редакция газеты
адресуют искренние позд-
равления Александру Гав-
риловичу Исаку и пожела-
ния доброго здоровья и
прекрасного настроения!

Елена БОРОВКОВА,
редактор газеты 

«Трудовая слава»
P.S. А. Г. Исак — старей-

ший мужчина в г. Желтые
Воды. Кроме него в городе
проживают три человека,
чей возраст превышает 100
лет, и все они — женщины.
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Ціна договірна

4
МІЖНАРОДНИЙ ТУРНІР З БОКСУ

В ноябре в г. Десногорск состоялся Х Международ-
ный турнир по боксу памяти первого директора Смоленс-
кой АЭС С.П.Крылова. В турнире приняли участие свыше
100 боксеров из России, Украины, Беларуси.

Сборная команда ЦФСК «Атом України» была пред-
ставлена девятью боксерами из городов Южноукраинс-
ка, Кузнецовска, Энергодара. Поездка сборной коман-
ды состоялась благодаря поддержке ППО ГП НАЭК
«Энергоатом».

Чемпионами турнира стали: Вытоптов Стас (Южноук-
раинск) — весовая категория до 57 кг; Буцмай Владислав
(Кузнецовск) — весовая категория до 48 кг; Радчук Тарас
(Кузнецовск) — весовая категория до 50 кг. Серебро
завоевали: Фуркаленко Виталий (Южноукраинск) —
весовая категория до 32 кг; Катков Евгений (Южноук-
раинск) — весовая категория до 34 кг; Ильченко Михаил
(Южноукраинск) — весовая категория до 43 кг; Триус
Максим (Энергодар) — весовая категория до 48 кг.

Бронза у спортсменов: Солятецкого Богдана (Энер-
годар) — весовая категория до 60 кг; Каразия Романа
(Кузнецовск) — весовая категория до 46 кг.

З ПОВАГОЮ ДО ВЕТЕРАНІВ

НЕ ЧУВСТВУЕТ СЕБЯ ЗАБЫТЫМ
Рекордсменом долгожительства среди ветеранов-востгоковцев остается

Александр Гаврилович Исак, которому 21 ноября исполнилось 103 года.

ДО 70-РІЧЧЯ ВЕЛИКОЇ ПЕРЕМОГИ

Президент України Віктор Янукович
підписав Указ «Про заходи у зв’язку з
відзначенням 70-ї річниці визволення
України від фашистських загарбників
та 70-ї річниці Перемоги у Великій
Вітчизняній війні 1941—1945 років».
Згідно з документом 2015 рік оголошу-
ється Роком ветеранів Великої Вітчиз-
няної війни.

В Указі передбачено низку заходів
щодо подальшого посилення соціального
захисту ветеранів Великої Вітчизняної
війни 1941—1945 років та продовження
традиції шанобливого ставлення до них.
Йдеться, зокрема, про збільшення міні-
мального розміру пенсії для інвалідів
війни і розміру підвищень до пенсій їм, а
також учасникам бойових дій, про поліп-
шення їхнього медичного та соціального
обслуговування. Пропонується забезпе-
чити автомобілями інвалідів війни, які
безпосередньо брали участь у бойових
діях під час Великої Вітчизняної війни та
війни 1945 року з Японією, а також поліп-
шити їхні житлові умови.

Указом передбачено низку конкретних
кроків, спрямованих на увічнення подвигу
народу в період Великої Вітчизняної війни
та вшанування пам’яті полеглих. Йдеться,
зокрема, про проведення протягом 2013—
2014 роках заходів з відзначення 70-ї річ-
ниці визволення України, Києва, АР Крим,
областей, міст та інших населених пунктів
від фашистських загарбників; та у 2015
році — 70-ї річниці Перемоги у Великій
Вітчизняній війні 1941—1945 років.

Передбачено надання фінансової під-
тримки громадським організаціям ветера-
нів. Конкретні завдання поставлені щодо
патріотичного виховання молоді, прове-
дення відповідної наукової, науково-про-
світницької та видавничої роботи.

Звернено увагу на передбачену указом
роботу щодо впорядкування військових
поховань, ремонту і реставрації меморіа-
лів, пам’ятників і пам’ятних знаків полег-
лим у Великій Вітчизняній війні 1941—1945
років, а також науково-дослідну та по-
шукову роботу.

Уряду доручено внести пропозиції
щодо встановлення президентської відз-
наки — медалі «70 років визволення
України від фашистських загарбників» та
разом з державами СНД опрацювати
питання щодо виготовлення єдиної юві-
лейної медалі до 70-річчя Перемоги у
Великій Вітчизняній війні.

Заходи, присвячені 70-й річниці визво-
лення України від фашистських загарбни-
ків і Перемоги, також мають провести
закордонні дипломатичні установи Ук-
раїни.

ЛЮДИ У ВІЙСЬКОВІЙ ФОРМІ У ТЕАТРАЛЬНОМУ АМПЛУА

Особая миссия воспитания патриотизмаОсобая миссия воспитания патриотизма
Четыре года подряд коллектив воинской части 3044 по охране Южно-

Украинской АЭС уверенно лидирует в смотре-конкурсе художественной самодея-
тельности и народного творчества среди воинских частей по охране украинских
АЭС. Мастерство аматоров оценивает художественный совет внутренних войск
Украины, который определяет и тему конкурса. В нынешнем году представленные
на суд зрителей и строгого жюри художественные номера посвящались 68-й годо-
вщине освобождения Украины от немецко-фашистских захватчиков. Южноукраин-
ские военные уже во второй раз попробовали себя в театральном жанре и, судя по
реакции и отзывам зрителей, справились со своей задачей на «отлично» — пьеса
Валентина Ежова «Соловьиная ночь» прошла с аншлагом.

Отзвучали последние
аккорды «Соловьиной но-
чи», скрылись в предрас-
светной дымке герои этой
драмы, замерли на их ус-
тах молитвы о тихом соб-
ственном счастье и мире
на всей земле… Тишина в
зале, у многих слезы на
глазах, а потом бурные
аплодисменты, свидетель-
ствующие, что история,
прожитая на сцене, заста-
вила искренне сопережи-
вать и сочувствовать геро-
ям пьесы. Не секрет, что
показать правдивую, не
музейную, послевоенную
обстановку, достаточно
трудно. Прежде всего, труд-
но потому, что и актеры, и
большинство зрителей, к
счастью, войны не видели.
Правда, в зале присутство-
вали ветераны той войны,
которые потом высказали
своё восхищение искрен-
ней игрой актеров.

В этот раз служащие
воинской части 3044 «за-
махнулись» на пьесу дос-
таточно авторитетного ав-
тора. Валентин Ежов хоро-
шо знаком по сценариям
всеми любимых кинокар-
тин, таких, как «Баллада о
солдате», «Белое солнце
пустыни», «Сибириада» и
многих других. «Соловьи-
ная ночь» — это короткая
пронзительная история
любви совсем юных еще
людей, ровесников — рус-
ского солдата и немецкой
девушки, случившаяся в
маленьком городке в Гер-
мании 1945 года сразу

после Победы. Но неумо-
лимо вторгается жесткая
послевоенная реальность
в лице Верховного Глав-
нокомандующего, отдав-
шего «оккупационный при-
каз», по которому каждый,
кто лично контактирует с
немцами, невзирая на
конкретную ситуацию, счи-
тается предателем и под-
лежит расстрелу. Вот тут и
проверяются все дейст-
вующие лица событий,
стремительно разворачи-
вающихся вокруг Петра
Бородина (Андрей Воло-
щук) и Инги (Николь Цим-
бал), так «не вовремя» влю-
бившихся друг в друга.

Все девять актеров,
служащих воинской части
3044, которые принимали
участие в спектакле, игра-
ли свои роли безупречно.
Да, порой качаются бута-
форские деревья, имя
«Петр» немцы произносят
гораздо мягче, но это все
— мелочи. Главное — бо-
льшая удача всей коман-
ды! По словам заместите-
ля командира в/ч 3044 по
воспитательной работе
Ивана Терещенко и лейте-
нанта Ольги Богдан, на
плечи которых легла ос-
новная организаторская
ноша, для подготовки это-
го великолепного выступ-
ления коллективу потре-
бовалось чуть меньше
месяца. Неоценимой ока-
залась помощь профес-
сиональных режиссеров и
декораторов ДК «Энерге-
тик». 

И все-таки этот фено-
мен неоднократного успе-
ха коллектива воинской
части в сфере, кардиналь-
но отличающейся от его
основной деятельности,
раскрыт еще не до конца.
Бесспорно то, что вообще
талантливых людей гораз-
до больше, чем мы можем
себе представить, и армия
— не исключение. Коман-
дир воинской части 3044
Василий Левицкий счита-
ет, что на людях военной
профессии, кроме добро-
совестного выполнения
своих служебных обязан-
ностей, лежит особая мис-
сия воспитания патриотиз-
ма в душах своих молодых
соотечественников. Собы-
тия тех далеких суровых
дней имеют прямое отно-
шение и к нам сегодняш-
ним, ведь благородство,
героизм, малодушие и
предательство — это то, с
чем люди сталкиваются в
повседневной жизни, пы-
таясь нащупать собствен-
ную линию поведения в
сложной непредсказуе-
мой реальности. 

Очень хочется верить,
что творческая работа
коллектива в/ч 3044 и в
нынешнем году по дос-
тоинству будет оценена
высшим командованием,
а южноукраинцы — и стар-
шее поколение, и моло-
дёжь — еще не раз получат
свою порцию удовольст-
вия от просмотра пьесы. 
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